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Fastighetsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2016-02-02, § 20 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 2 februari 2016 kl. 16.30 – 16.50 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Tisdagen den 9 februari 2016 

  

 

Jan Valeskog Henrik Sjölander 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Jan Valeskog (S) ordföranden   

 

Margareta Stavling (S)  

Anders Göransson (S)  

Maria-Elsa Salvo (S)  

Åke Askensten (MP)  

Hanna Begler (MP) 

Mehdi Oguzsoy (V)  

Henrik Sjölander (M)   

Mikael Eskman (M)  

Tomas Tetzell (M)  

Helena Eklund (L)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Gunnar Würtz (L)  för Richard Bengtsson (L)  

Per Melin (M)  för Erika Wing (M) 

 
Ersättare:  

Birger Kato (S)  

Anna Forssell (S)   

Martin Hansson (MP)  

Sanna Sjögren (V)   

Leif Bokström (M)   

Hamid Ershad Sarabi (C)  

Lisa Fuglesang (KD)  

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Åsa Öttenius, Jenny Holmberg, Carina Jonsson, 
Christine Oljelund, Jenny Rydåker, Anna Wahlström och Pontus 
Werlinder samt personalföreträdarna Birgitta Andersson, Lawen 
Baderkhan och Reza Etemad §§ 1-30, 37-38 och borgarrådssekreteraren 
Karin Kolk. 
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 § 20 
Uppförande av träningshall för skridsko och bandy samt 
konstfryst utomhusispist på Gubbängens IP. 
Utredningsbeslut 
Dnr 4.3-003/2016 
 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden uppdrar åt kontoret att utreda 

förutsättningarna för att uppföra en enkel träningshall för 

bandy och skridsko samt en konstfryst utomhusispist för 

samma ändamål på Gubbängens IP, till en utredningskostnad 

om 5 mnkr. 

 
Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets och idrottsförvaltningens gemensamma 

tjänsteutlåtande från den 12 januari 2016. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Jan Valeskog m.fl. (S), Åke Askensten m.fl. 

(MP) och Mehdi Oguzsoy (V) föreslår (se beslutet). 

 

2)  Henrik Sjölander m.fl. (M) föreslår att nämnden beslutar att 

delvis bifalla förvaltningens förslag, samt att därutöver anföra 

följande:  

 

Vi är kritiska till hur skridsko- och bandyhallsprojektet har 

hanterats av den rödgrönrosa majoriteten. I höstas meddelade 

idrottsborgarrådet att projektet, efter upphandlingen, blivit 

ytterligare nästan 100 miljoner kronor dyrare samt att hon nu 

skulle inleda dialog med oppositionen för att hitta en lösning. 

Någon dialog har dock inte förekommit och vi är skeptiska till 

att våra önskemål om att genomföra en ny upphandling i 

dialog med Stockholms bandyförbund, lokala bandy- och 

skridskoföreningar och byggare inte har tillgodosetts.  

 

Vi tycker det är problematiskt att det förslag som nu 

föreligger om att flytta den planerade hallen från Tallkrogen 

till Gubbängens IP även innebär att investeringen försenas 

ytterligare flera år. Bandyn- och skridskosporten är i behov av 

en träningshall liksom att trycket på stadens isrinkar ökar hela 

tiden i takt med att Stockholm växer. Vi hade hellre sätt att 

man inlett en dialog med berörda parter för att se hur vi 

kunnat pressa kostnaderna för den planerade investeringen på 

Tallkrogen. Bland annat menar vi att man borde kunnat pressa 
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kostnaderna genom att se över upphandlingskraven i syfte att 

få fler att lägga anbud och klara skall-kraven.  

 

Vi anser vidare att den nu planerade investeringen är 

prioriterad. Vi ställer oss dock frågande till den planerade 

investeringskostnaden som nu presenterads i ärendet. 

 

I samband med att genomförandebeslutet för den planerade 

skridsko- och bandyhallen fattades våren 2015 så fastställdes 

investeringskostnaden till 175 miljoner kronor, en 

uppskrivning med 65 miljoner kronor jämfört med 

inriktningsbeslutet. Detta motiverades med att närheten till 

världsarvet Skogskyrkogården krävde att hallen skulle grävas 

ner i marken. Trots att det råder bättre markförhållanden på 

Gubbängens IP samt att inga höjdbegräsningar finns så 

kvarstår dock investeringskostnaden på 175 miljoner kronor. 

Av ärendet framgår inte vad detta beror på vilket är väldigt 

problematiskt.  

 

3) Helena Eklund m.fl. (L) föreslår att nämnden beslutar att 

återremittera ärendet, samt att därutöver anföra följande:  

 

När utredningsbeslutet för byggandet av bandyhallen gick 

nämnderna förordade Liberalerna en regional samfinansiering 

av hallen. Om Stockholm stad själv ska stå för finansieringen 

så finns det fortfarande investeringar som är viktigare för 

breddidrotten i Stockholm och således måste gå före.  

 

Bandyhallen har sedan utredningsbeslutet togs blivit 65 

miljoner kronor dyrare, framför allt på grund av att 

förutsättningarna för att bygga på Tallkrogen var 

undermåliga. Projektet har nu flyttats från Tallkrogen till 

Gubbängen. Trots att det råder bättre markförhållanden på 

Gubbängens IP samt att inga höjdbegräsningar finns så 

kvarstår dock investeringskostnaden på 175 miljoner kronor. 

 

Fördyringen aktualiserar återigen frågan om regional 

finansiering. Utan sådan är Liberalerna skeptiska till hela 

projektet. 

 

Vi yrkar därför att ärendet återremitteras med uppdrag till 

fastighetskontoret att utreda möjligheterna för en 

samfinansiering mellan länets kommuner och eventuella 

andra aktörer. 

 
Beslutsgång i delen om återremiss 

Ordföranden Jan Valeskog (S) ställer förslaget att återremittera 

ärendet mot att avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner 

att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde.  
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Beslutsgång 

Ordföranden Jan Valeskog (S) ställer övriga förslag mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Jan 

Valeskog m.fl. (S), Åke Askensten m.fl. (MP) och Mehdi Oguzsoy 

(V). 

 
Reservation 

Henrik Sjölander m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag om återremiss. 

 

Helena Eklund m.fl. (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag om återremiss. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Jan Valeskog m.fl. (S), 

Åke Askensten m.fl. (MP) och Mehdi Oguzsoy (V) enligt följande: 

 

Behovet av bättre träningsmöjligheter för bandy och skridsko 

är stort i Stockholm. Det är därför positivt att vi genom det 

här beslutet kommer närmare en lösning för en skridsko- och 

bandyhall. Dessutom är det glädjande att idrottsnämnden tar 

ett ordentligt omtag efter att den första planen visat sig vara 

svår att genomföra inom budget.  

 

En skridsko- och bandyhall tillför nya kvaliteter till 

anläggningsbeståndet och ökar mångfalden av 

idrottsanläggningar. Dessutom minskar den trycket på 

befintliga isar vilket skapar fler tider för konståkning och 

allmänhetens åkning.  

 

Det tidigare beslutet att lägga hallen på Tallkrogens bollplan 

innebar en extra plats för bandy och skridskosporten jämfört 

med att bygga på en befintlig is, men det innebar också flera 

utmaningar i gestaltning och trafiklösning som hotade 

projektets budget och genomförbarhet. Lösningen att bygga 

både en hall och att ersätta befintlig is på Gubbängens IP 

skapar ett naturligt centrum för bandyn i Stockholm och gör 

förhoppningsvis projektet avsevärt mycket lättare att 

genomföra.  

 

Den rödgrönrosa majoriteten är fast besluten att fortsätta ta 

ekonomiskt ansvar samtidigt som vi förbättrar möjligheterna 

att idrotta i Stockholm. Nu är det mycket viktigt att projektet 

följs noga så att det säkerställs att upphandlingen genomförs 

på ett sådant sätt att en träningshallför bandy och skidskor 

samt en ny isyta kommer till stånd inom beslutad budget. 

Idrottsnämnden måste få löpande rapportering kring hur 

projektet fortgår. 
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Ersättaryttrande  

Lisa Fuglesang (KD) instämmer i förslag om återremiss från Henrik 

Sjölander m.fl. (M). 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Jenny Holmberg 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


